
Medlem af Folketinget Sophie Hæstorp Andersen (S) har den 28. oktober 
2010 stillet følgende spørgsmål nr. S 267 til indenrigs- og sundhedsministeren, 
som hermed besvares.

Spørgsmål S 267:
”Er ministeren enig med Venstres sundhedsordfører Birgitte Josefsen i, at 
regeringen har valgt at indføre brugerbetaling på kunstig befrugtning og der-
med på behandling for barnløshed, fordi »fordi man ikke dør af at være det«, 
jf. 24 Timer, den 25. oktober 2010, »Politikeren: Man dør ikke af at være barn-
løs«?”

Svar:
Indledningsvis vil jeg gerne henvise til min besvarelse af § 20-spørgsmål nr. S 
2321 af 4. juni 2010 vedr. sygdom og ufrivillig barnløshed.

Som spørgeren allerede ved, har Regeringen og Dansk Folkeparti i maj 2010 
indgået aftalen om genopretning af dansk økonomi. I medfør af aftalen, og i 
lyset af behovet for at prioritere de offentlige udgifter, er parterne enige om at 
gennemføre en lovændring, så behandling med kunstig befrugtning ikke læn-
gere vil være en del af det vederlagsfri offentlige sundhedstilbud.
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